
ဧရာဝတီတုိင္းေဒသႀကီးအတြင္းက်န္းမာေရးေစာင့္ေရွာက္မႈလုပ္ငန္းမ်ားျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးၾကည့္ရႈစစ္ေဆး 

 က်န္းမာေရးႏွင့္အားကစားဝန္ႀကီးဌာန၊ ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးေဒါက္တာျမင့္ေထြးသည္ ျပည္သူ႔က်န္းမာေရး 

ဦးစီးဌာနညႊန္ၾကားေရးမွဴးခ်ဳပ္ ေဒါက္တာစုိးလြင္ျငိမ္း၊ ကုသေရးဦးစီးဌာန ညႊန္ၾကားေရးမွဴးခ်ဳပ္ ေဒါက္တာျမင့္ဟန္ႏွင့္ 

တာဝန္ရိွသူမ်ားလိုက္ပါလ်က္ ဧရာဝတီတိုင္းေဒသႀကီးအတြင္းရိွ ေဆးရံုမ်ား၊ ေက်းလက္က်န္းမာေရးဌာနမ်ား၏ 

က်န္းမာေရးေစာင့္ေရွာက္မႈလုပ္ငန္းမ်ား၊ အားကစားသိပၸံမ်ားအား သြားေရာက္ၾကည့္ရႈစစ္ေဆးခဲ့သည္။ 

 ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးသည္ ဇူလိုင္(၂)ရက္ေန႔ နံနက္(၈း၃၀)နာရီတြင္ ေညာင္တုန္းၿမိဳ႕နယ္၊ ဆားမေလာက္ 

ေက်းရြာရွိ ေတာင္သူလယ္သမားေဆးရံု၏ ခြဲစိတ္ခန္း၊ သားဖြားခန္းႏွင့္ လူနာေဆာင္မ်ားအားလည္းေကာင္း၊ 

ဆားမေလာက္ေက်းလက္က်န္းမာေရးဌာနအားလည္းေကာင္း ၾကည့္ရႈစစ္ေဆးခဲ့ၿပီး တာဝန္က် ဆရာဝန္မ်ား၊ သူနာျပဳ 

မ်ား၊ အေျခခံက်န္းမာေရးဝန္ထမ္းမ်ားအား ရင္းရင္းႏီွးႏီွးေတြ႔ဆံုကာ ႏုိင္ငံေတာ္မွေဆာင္ရြက္လ်က္ရိွသည့္ က်န္းမာေရး 

ေစာင့္ေရွာက္မႈလုပ္ငန္းမ်ားကို အခက္အခဲမ်ားၾကားမွ တာဝန္ေက်ပြန္စြာေဆာင္ရြက္ေနၾကသည္ကို ေက်းဇူတင္ အသိ 

အမွတ္ျပဳပါေၾကာင္းေျပာၾကားၿပီး လိုအပ္ခ်က္မ်ားတင္ျပမႈမ်ား၊ လူနာေဆာင္တိုးခ်ဲ႕ရန္ကိစၥ၊ ေမြးကုတင္ႏွင့္ အျခားလိုအပ္ 

သည္မ်ားတင္ျပေတာင္းခံရန္ စသည္တို႔အား ညိွႏႈိင္းေဆာင္ရြက္ေပးခဲ့သည္။ 

   

 ယင္းေနာက္ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးသည္ ပန္းတေနာ္ၿမိဳ႕နယ္ျပည္သူ႔ေဆးရုံသို႔ေရာက္ရိွၿပီး ျပင္ပလူနာဌာန၊ 

လူနာေဆာင္မ်ား၊ ေဆးသိုေလွာင္ခန္းတို႔အားၾကည့္ရႈစစ္ေဆးကာ ႏုိင္ငံေတာ္၏ဘ႑ာေငြႏွင့္ဝယ္ယူသည့္ေဆးဝါးမ်ား 

အေလအလြင့္မရိွေစေရးအတြက္ ေဆးရံု၏ေဆးဝါးလိုအပ္ခ်က္မ်ားကိုေသခ်ာစီစစ္ၿပီးမွ စနစ္တက်ဝယ္ယူရန္၊ ဆီးခ်ိဳ 

ေသြးခ်ိဳေရာဂါပညာေပးလုပ္ငန္းႏွင့္ ေက်ာင္းက်န္းမာေရးလုပ္ငန္းမ်ား ပုိမုိတိုးခ်ဲ႕ေဆာင္ရြက္ရန္၊ စဥ္ဆက္မျပတ္ 

ေဆးပညာသင္ၾကားေရးအတြက္ တိုင္းေဒသႀကီး/ျပည္နယ္မ်ားအလိုက္ ေခါင္းစဥ္မ်ားသတ္မွတ္ကာ ဘာသာရပ္ဆိုင္ရာ 

ကၽြမ္းက်င္သူမ်ားႏွင့္ ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ရန္ေျပာၾကားခဲ့ၿပီး ေဆးရုံအတြက္လိုအပ္ခ်က္မ်ားကို ျဖည့္ဆည္းေဆာင္ရြက္ 

ေပးခဲ့သည္။ ေန႔လည္ပုိင္းတြင္ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးသည္ ပန္းတေနာ္ၿမိဳ႕နယ္၊ အင္းမတိုက္နယ္ ေဆးရံုအေဆာက္အဦ၏ 

ႀကံ့ခုိင္မႈအေျခအေနအား ၾကည့္ရႈစစ္ေဆးၿပီး အျမန္ဆံုးျပဳျပင္ေဆာင္ရြက္ႏုိင္ရန္အတြက္ စီစဥ္ေပးခဲ့သည္။ 



   

 မြန္းလြဲပိုင္းတြင္ ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးသည္ တိုင္းေဒသႀကီးအစုိးရအဖြဲ႔၊ လူမႈေရးဝန္ႀကီး ေဒါက္တာ လွျမတ္ေသြး 

ႏွင့္အတူ တိုင္းေဒသႀကီးျပည္သူ႕က်န္းမာေရးဦးစီးဌာနမွဴး၊ ေဆးရံုအုပ္ႀကီး၊ ၿမိဳ႕နယ္ကုသေရးဦးစီးဌာနမွဴးမ်ားႏွင့္ 

တိုင္းေဒသႀကီးအဆင့္တာဝန္ရိွသူမ်ားအားေတြ႔ဆံုကာ ကုသေရးလုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္ေနမႈမ်ား၊ ျပည္သူ႔က်န္းမာေရး 

ေစာင့္ေရွာက္မႈလုပ္ငန္းမ်ားႏွင့္ပတ္သက္၍ တင္ျပမႈမ်ားအေပၚ ေဆြးေႏြးေျပာၾကားရာတြင္ ရက္(၁၀၀)စီမံကိန္း 

ေဆာင္ရြက္ထားရွိမႈမ်ားအားေက်နပ္ပါေၾကာင္း၊ အခ်ိဳ႕လုပ္ငန္းမ်ားသည္ရက္(၁၀၀)အၿပီး၌လည္း ဆက္လက္ 

ေဆာင္ရြက္သြားရမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ အေရးေပၚအေျခအေနမ်ားတြင္ က်န္းမာေရးဆိုင္ရာကိစၥရပ္မ်ား လွ်င္ျမန္စြာ 

တုန္႔ျပန္ႏုိင္ေရး ေဆာင္ရြက္ထားရွိမႈမ်ားႏွင့္ (PVC) ထိုးႏံွေပးမႈႏွင့္ ေနာက္ဆက္တြဲျဖစ္ပြားႏိုင္သည့္ျပႆနာမ်ားအား 

အေလးေပးေဆာင္ရြက္ေရးဆိုင္ရာကိစၥရပ္မ်ား ေဆြေႏြးေျပာၾကားခဲ့ပါသည္။ ထို႔ေနာက္ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးသည္ 

ပုသိမ္ျမိဳ႕သူနာျပဳႏွင့္ သားဖြားသင္တန္းေက်ာင္းတြင္ ေက်ာင္းအုပ္၊ နည္းျပဆရာမ်ား၊ သင္တန္းသားႏွင့္ သင္တန္းသူ 

မ်ားအားေတြ႔ဆံုခဲ့ၿပီး သင္ၾကာမႈအေထာက္အကူျပဳပစၥည္းမ်ား ၾကည့္ရႈစစ္ေဆးကာ အရည္အေသြးျပည့္ဝေသာ 

သူနာျပဳ/သားဖြားမ်ား ေလ့က်င့္ေမြးထုတ္ေပးႏိုင္ေရးအတြက္ ပုိမုိေကာင္းမြန္သည့္ သင္ၾကားမႈအေထာက္အကူျပဳ 

ပစၥည္းမ်ား ထပ္မံျဖည့္ဆည္းေပးႏိုင္ေရး၊ သင္ရုိးညႊန္းတမ္းမ်ားေခတ္ႏွင့္ေလ်ာ္ညီစြာျဖစ္ေစေရးအတြက္ ျပန္လည္ 

ျပင္ဆင္ၿပီး အရည္အေသြးေကာင္းမြန္စြာပုံႏိွပ္ထုတ္ေဝရန္တို႔ကို စီစဥ္ေဆာင္ရြက္ေပးခဲ့သည္။ 

     

ဇူလိုင္(၃)ရက္ေန႔နံနက္(၇း၀၀)နာရီတြင္ ေငြေဆာင္ၿမိဳ႕နယ္ခြဲေဆးရံု၏ လူနာေဆာင္၊ ေဆးသိုေလွာင္ခန္းႏွင့္ 

သားဖြားခန္းတို႔အား ၾကည့္ရႈစစ္ေဆးခဲ့ၿပီး ေခတ္မီေဆးရံုသံုးစက္ကိရိယာပစၥည္းမ်ား စနစ္တက်ကိုင္တြယ္ အသံုးျပဳႏိုင္ 

ရန္အတြက္ ေလ့က်င့္သင္ၾကားေပးႏိုင္ရန္ စီစဥ္ေပးခဲ့သည္။ နံနက္(၉း၀၀)နာရီတြင္  ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးသည္ 



ျပည္သူ႔လႊတ္ေတာ္ က်န္းမာေရးႏွင့္အားကစားေကာ္မတီဥကၠဌ ေဒါက္တာစံေရႊဝင္းႏွင့္အတူ တိုင္းေဒသႀကီး အားကစား 

ႏွင့္ကာယပညာဦးစီးဌာနမွ ဝန္ထမ္းမ်ားအားေတြ႔ဆံုခဲ့ျပီး အားကစားလႈပ္ရွားမႈမ်ားကို ျပည္သူမ်ားကစိတ္ပါဝင္စားၿပီး 

ပါဝင္လႈပ္ရွားလာေရး၊ ေက်ာင္းမ်ားတြင္အားကစားလႈပ္ရွားမႈမ်ား ပုိမုိေဆာင္ရြက္ႏုိင္ေရးအတြက္ လိုအပ္သည္မ်ား ညိွႏႈိင္း 

ေဆာင္ရြက္ရန္၊ ကာယဆရာမ်ားအားေလ့က်င့္ေပးရန္ႏွင့္ လိုအပ္သည္မ်ား ေထာက္ပ့ံႏုိင္ေရး စီစဥ္ေဆာင္ရြက္ထားရိွရန္ 

တို႔ကို ေျပာၾကားခဲ့ပါသည္။ 

   

 ယင္းေနာက္ ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးသည္ ပုသိမ္ၿမိဳ႕အေထြေထြေရာဂါကုေဆးရုံႀကီး၏ လူနာေဆာင္၊ CT စက္ခန္း 

မ်ားအားၾကည့္ရႈစစ္ေဆးခဲ့ၿပီး ကုသမႈပုိမုိအဆင္ေျပေစရန္ႏွင့္ လူနာမ်ားၾကပ္တည္းမႈမရိွေစရန္၊ ယာယီလူနာေဆာင္ 

မ်ားသို႔ ေရႊ႕ေျပာင္းကုသေပးႏိုင္ေရး စီစဥ္ညိွႏႈိင္းေဆာင္ရြက္ေပးခဲ့ကာ ကုတင္(၅၀၀)ဆံ့ေဆးရုံ အဆင့္ျမွင့္ရန္ ေဆာက္ 

လုပ္လွ်က္ရိွသည့္ အေဆာက္အဦအား ၾကည့္ရႈစစ္ေဆးခဲ့သည္။ 

   

 ထို႔ေနာက္ ပုသိမ္ျမိဳ႕တိုင္းရင္းေဆးရံု၏လူနာေဆာင္မ်ား၊ အေၾကာျပင္ကုသခန္းတို႕အား ၾကည့္ရႈစစ္ေဆးခဲ့ၿပီး 

ကန္ႀကီးေဒါင့္ၿမိဳ႕နယ္၊ ဒါးကေက်းလက္က်န္းမာေရးဌာနတြင္ ကာကြယ္ေဆးထိုးလုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္ေနမႈမ်ားအား 

လည္းေကာင္း၊ အေျခခံက်န္းမာေရးဝန္ထမ္းကြင္းဆင္း ေဆာင္ရြက္မႈမွတ္တမ္းမ်ားအားလည္းေကာင္း အေသးစိတ္ 

ၾကည့္ရႈစစ္ေဆးခဲ့ၿပီး စနစ္တက်ေဆာင္ရြက္ထားမႈမ်ားကို အသိအမွတ္ျပဳ ေက်းဇူးတင္ဂုဏ္ျပဳပါေၾကာင္း၊ မလိုအပ္သည့္ 

ဝန္ထုပ္ဝန္ပုိးမ်ားေလ်ာ့ခ်ေပးမည္ျဖစ္ေၾကာင္းေျပာၾကားကာ လိုအပ္ခ်က္မ်ားကိုျဖည့္ဆည္းေဆာင္ရြက္ပါသည္။ 


